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Zápisnica 

Zo zasadnutia OZ v Šuňave č. 10, ktoré sa konalo  

dňa 17. septembra 2020 
 

Prítomní:        

Stanislav Kubaský  - starosta obce 

Mgr. Henrich Barilla 

Matúš Cvaniga  

Marián Cvaniga 

Miroslav Čuba 

Ing. Ján Fridman 

Ján Gorka 

Ing. Mária Ilenčíková 

Martin Mišianik 

 

Zamestnanci: 

 Ing. Anna Vilimová          -   zapisovateľka 

 Martina Štrbková               -   kultúrny pracovník 

 Ing. Anna Sedláková         -  ekonóm obce 

 Ing. Katarína Handzušová   - dane a poplatky 

 

Hlavná kontrolórka obce: Mgr. Alena Zajacová. 

 

Program: 
1. Otvorenie. 

2. Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice a voľba návrhovej komisie. 

3. Správa hlavnej kontrolórky obce o vykonaných kontrolách. 

4. Dodatok č. 1/2020 k VZN č. 4/2011 Prevádzkový poriadok pohrebísk Obce Šuňava. 

5. Všeobecne záväzné nariadenie č. 1/2020, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 2/2016 

o nakladaní s komunálnymi odpadmi a s drobnými stavebnými odpadmi na území 

obce. 

6. Rozpočtové opatrenie obce č. 1/2020. 

7. Informácia o odvodnení šatní OFK a ulice Športová. 

8. Riešenie odvodnenia Výhonu na ulici Športovej. 

9. Informácia o rekonštrukcii havarijného stavu časti cesty na ul. Záhradná. 

10. Prerokovanie žiadosti p. Anny Šebestovej, Záhradná 219/28, Šuňava o odkúpenie časti 

obecného pozemku v k.ú. Nižná Šuňava. 

11. Informácia o schválení dotácie na monografiu „Šuňava – prírodný klenot na rozhraní 

Spiša a Liptova“. 

12. Informácia o pripravovaných investičných akciách. 

13. Informácia o stave rekonštrukcie hasičskej zbrojnice  v Šuňave. 

14. Možnosť bezúročnej návratnej finančnej výpomoci na základe Uznesenia Vlády SR 

č. 494/2020 dňa 12.08.2020. 

15. Interpelácie poslancov. 

16. Rôzne. 

17. Diskusia. 

18. Záver. 
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Úvod 
Zasadnutie obecného zastupiteľstva sa konalo podľa harmonogramu zasadnutí OZ. 

Prítomní boli všetci poslanci obecného zastupiteľstva podľa prezenčnej listiny, starosta obce, 

hlavná kontrolórka, niektorí pracovníci obecného úradu.  

Zasadanie sa začalo o 17,00 hodine v zasadačke obecného úradu. Starosta obce, 

Stanislav Kubaský zahájil rokovanie.   

BOD č. 1 

 

V úvode všetkých prítomných starosta obce Stanislav Kubaský privítal. Predniesol 

návrh programu rokovania OZ, ktorý navrhol doplniť o bod č. 14: Možnosť bezúročnej 

návratnej finančnej výpomoci na základe Uznesenia Vlády SR č. 494/2020 dňa 12.08.2020. 

Poslanci k doplnenému programu nemali námietky a s programom súhlasili všetci poslanci.    

BOD č. 2 Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice a voľba návrhovej komisie 

 

Po úvode starosta obce určil zapisovateľa zasadnutia Ing. Annu Vilimovú 

a overovateľov zápisnice  - Marián Cvaniga a Mgr. Henrich Barilla. Poslanci následne 

hlasovali za návrhovú komisiu v zložení Matúš Cvaniga a Ing. Mária Ilenčíková. 

Obecné  zastupiteľstvo Obce Šuňava podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v z. n. p.  

A: berie na vedomie 

určenie 

a) zapisovateľa OZ: Ing. Anna Vilimová 

b) overovateľov zápisnice: Marián Cvaniga, Mgr. Henrich Barilla 

B: volí 

návrhovú komisie v zložení: Matúš Cvaniga, Ing. Mária Ilenčíková  

                               

Hlasovanie:    
Za: 8 Mgr. H.Barilla,  Matúš Cvaniga, M.Cvaniga,, M. Čuba, Ing. J. Fridman, J. Gorka,  

Ing. M. Ilenčíková, M. Mišianik, 

Proti:   

Zdržal sa:   

Neprítomný:   

Nehlasovali:   

    Potrebné kvórum :  nadpolovičná väčšina všetkých prítomných poslancov  OZ  

Uznesenie č. 116/2020 bolo schválené. 

 

BOD č. 3 Správa hlavnej kontrolórky obce o vykonaných kontrolách. 

 

V tomto bode vystúpila hlavná kontrolórka obce Mgr. Alena Zajacová. Jej správu 

o vykonaných kontrolách dostali poslanci spolu s materiálmi na zasadnutie. Hlavná 

kontrolórka skontrolovala plnenie uznesení z posledného zasadania OZ, uskutočnila kontrolu 

konsolidovanej účtovnej závierky a výročnej správy za rok 2019, kontrolu hospodárenia 

a vedenia účtovníctva na Obecnom úrade za mesiace máj – júl 2020 a taktiež urobila 

inventarizáciu pokladne k 30.06.2020 na Obecnom úrade v Šuňave. V závere správy uviedla 

aj kontrolu predkladaného návrhu zmeny rozpočtu č. 1/2020 (rozpočtového opatrenia).  

 

berie na vedomie 

Správu o vykonaných kontrolách hlavného kontrolóra obce Šuňava 
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Príloha č. 1 k Uzneseniu č. 117/2020 

 

Hlasovanie:    
Za: 8 Mgr. H.Barilla,  Matúš Cvaniga, M.Cvaniga,, M. Čuba, Ing. J. Fridman, J. Gorka,  

Ing. M. Ilenčíková, M. Mišianik, 

Proti:   

Zdržal sa:   

Neprítomný:   

Nehlasovali:   

    Potrebné kvórum :  nadpolovičná väčšina všetkých prítomných poslancov  OZ  

Uznesenie č. 117/2020 bolo schválené. 

BOD č.  4 Dodatok č. 1/2020 k VZN č. 4/2011 Prevádzkový poriadok pohrebísk Obce 
Šuňava 

 

V tomto bode vystúpil starosta obce Stanislav Kubaský. Poslancom predniesol návrh 

Dodatku č. 1/2020 k VZN č. 4/2011 Prevádzkového poriadku pohrebísk Obce Šuňava. Týmto 

dodatkom sa do VZN doplnia rozmery pre detský hrob a taktiež rozmery pre zriadenie 

urnového miesta. Čoraz viac sa medzi občanmi našej obce využíva spopolnenie po smrti 

a preto je nutné doplniť do pôvodného nariadenia aj zriadenie urnového miesta a stanoviť 

parametre. Návrh je, aby bol dodržaný max. vonkajší rozmer platne 90 cm x 100 cm, obruby 

urnového miesta 87 x 97 cm a bočná vzdialenosť medzi obrubami jednotlivých urnových 

miest 30 cm. Dodatkom sa  taktiež doplnia aj sumy za prepožičanie miesta na cintoríne 

urnového miesta. Nájomný poplatok pre občana s trvalým pobytom v obci bude 4,-- eur/10 

rokov a pre rodákov zo Šuňavy, manželom/manželkám bez TP v obci suma 10,-- eur /10 

rokov. Poslanci k tomuto návrhu dodatku nemali doplňujúce návrhy a preto hlasovali za návrh 

uznesenia: 

Obecné  zastupiteľstvo Obce Šuňava podľa § 4 ods. 3 písm. f) a g) v spojení s § 6 zákona 

SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a v súlade s § 18 ods. 

2 zákona č. 131/2010 Z.z.  o pohrebníctve v platnom znení vydáva 

 

DODATOK Č. 1/2020  

k Všeobecne záväznému nariadeniu č. 4/2011 

Prevádzkový poriadok pohrebísk Obce Šuňava 

 

podľa prílohy č. 1 k Uzneseniu č. 118/2020 

 

Hlasovanie:    
Za: 8 Mgr. H.Barilla,  Matúš Cvaniga, M.Cvaniga,, M. Čuba, Ing. J. Fridman, J. Gorka,  

Ing. M. Ilenčíková, M. Mišianik, 

Proti:   

Zdržal sa:   

Neprítomný:   

Nehlasovali:   

    Potrebné kvórum :  3/5  väčšina všetkých prítomných poslancov  OZ  

Uznesenie č. 118/2020 bolo schválené. 

 

K tomuto bodu rokovania starosta obce navrhol aj ďalšie uznesenie, v ktorom sa určí 

časť cintorína vo vyšnej časti obce na zriaďovanie urnových miest. Keďže cintorín vo vyšnej 

časti má tu možnosť, kde sa dá prehľadne skorigovať výstavba urnových miest, je dobré ak sa 

to schváli. V nižnej časti obce to bude zložitejšie, ale starosta navrhoval, že by bolo vhodné, 
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aby sa urnové miesta v nižnej časti obce urobili tam, kde sú veľké medzery medzi hrobmi 

alebo sú miesta, kde sú hroby zaniknuté. V rozprave k tomuto bodu poslanci polemizovali, či 

z navrhovaného uznesenia je dostatočne zjavné, že sa urnové miesta dajú zriadiť aj v nižnom 

cintoríne. Starosta reagoval, že podľa jeho názoru áno. Taktiež navrhol, aby komisia výstavby 

išla priamo na cintorín v nižnej časti obce pozrieť, kde by sa dala vyhradiť nejaká konkrétna 

časť len na urnové miesta. I keď podľa starostovho názoru to bude ťažké, keďže je už teraz 

málo miesta na zriadenie klasických hrobov. Po rozprave poslanci hlasovali za návrh 

uznesenia: 

 

K bodu 4 Dodatok č. 1/2020 k VZN č. 4/2011 Prevádzkový poriadok pohrebísk Obce 

Šuňava – určenie priestoru na urnové hrobové miesta 

 

Obecné  zastupiteľstvo Obce Šuňava podľa § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v z. n. p.  

schvaľuje: 

priestor na zriadenie urnových hrobových miest; časť cintorína v miestnej časti obce Vyšná 

Šuňava, severovýchodný kvadrant.  

Prvé urnové hrobové miesto od oplotenia cintorína východnej časti 160 cm a od hrobov 

juhovýchodného kvadrantu 80 cm.  

 

Hlasovanie:    
Za: 8 Mgr. H.Barilla,  Matúš Cvaniga, M.Cvaniga,, M. Čuba, Ing. J. Fridman, J. Gorka,  

Ing. M. Ilenčíková, M. Mišianik, 

Proti:   

Zdržal sa:   

Neprítomný:   

Nehlasovali:   

    Potrebné kvórum :  nadpolovičná  väčšina všetkých prítomných poslancov  OZ  

Uznesenie č. 119/2020 bolo schválené. 

BOD č. 5 Všeobecne záväzné nariadenie č. 1/2020, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 
2/2016 o nakladaní s komunálnymi odpadmi a s drobnými stavebnými odpadmi na 
území obce 

 

K tomuto bodu predniesla dôvodovú správu pracovníčka obce Ing. Katarína 

Handzušová, ktorá má na starosti dane, poplatky a odpady. 

Predmetom úpravy tohto nariadenia je upraviť nakladanie s biologicky rozložiteľným 

kuchynským odpadom a odpadovými pneumatikami na území obce Šuňava pre jej 

obyvateľov. Odpadové pneumatiky sú špecifickým druhom odpadov, ktorý nie je 

komunálnym odpadom, ale pri ktorom priamo zákon č. 79/2015 Z.z. o odpadoch v znení 

neskorších predpisov ukladá povinnosť kam ich občan, resp. konečný používateľ má 

odovzdať a v prípade, ak sa obec rozhodne, že chce umožniť občanovi aj odovzdanie na 

dohodnutom mieste na území obce, tak to musí ustanoviť vo VZN obce.  

Podľa zákona č. 460/2019 Z.z., ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 79/2015 Z.z. 

o odpadoch v znení neskorších predpisov sa pre obce od 1. januára 2021 zavádza povinnosť 

zaviesť a zabezpečovať vykonávanie triedeného zberu komunálneho odpadu pre biologicky 

rozložiteľný kuchynský odpad („BRKO“) - §81 ods. 21 zákona č. 79/2015 o odpadoch. Obec 

posúdila súčasný stav triedenia odpadu na území obe. Pri zavedení triedenia BRKO chceme 

dosiahnuť vysokú zapojenosť a participáciu obyvateľov obce a domácností do triedenia 

BRKO. Vzhľadom na súčasné technické možnosti a hygienické požiadavky sa navrhuje ako 

vhodné riešenie zberu BRKO pre obyvateľov obce (domácnosti) využiť súčasný systém zberu 
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BRKO prostredníctvom domácich kompostérov. V minulom roku obce do každej domácnosti 

rozdala 730 ks kompostérov.  

V rozprave k tomuto bodu neboli príspevky, preto poslanci hlasovali za návrh 

uznesenia: 

Obecné  zastupiteľstvo Obce Šuňava § 6 a § 11 ods. 4 písm. g) zákona SNR č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov vydáva 

 

Všeobecne záväzné nariadenie č. 1/2020, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné 

nariadenie č. 2/2016 o nakladaní s komunálnymi odpadmi a s drobnými stavebnými 

odpadmi na území obce 

 

podľa prílohy č. 1 k Uzneseniu č. 120/2020 

 

Hlasovanie:    
Za: 8 Mgr. H.Barilla,  Matúš Cvaniga, M.Cvaniga,, M. Čuba, Ing. J. Fridman, J. Gorka,  

Ing. M. Ilenčíková, M. Mišianik, 

Proti:   

Zdržal sa:   

Neprítomný:   

Nehlasovali:   

    Potrebné kvórum :  3/5  väčšina všetkých prítomných poslancov  OZ  

Uznesenie č. 120/2020 bolo schválené. 

BOD č. 6 Rozpočtové opatrenie obce č. 1/2020 

   

V tomto bode poslancom predniesla ekonómka obce Ing. Anna Sedláková návrh 

Rozpočtového opatrenia obce č. 1/2020. Vo svojej správe hovorila o navýšení príjmov 

o 133 776 eur a navýšení aj výdajov o 134 905 eur. Náklady proti šíreniu pandémie boli  

7 000,-- eur. Navýšili sa aj kapitálové výdaje o výdavky, ktoré už boli schválené 

zastupiteľstvom (rekonštrukcia šatní OFK, projektová dokumentácia na chodníky, na 

prístavbu MŠ a prestavba hasičskej zbrojnice, rekonštrukcia časti cesty ul. Záhradná, 

odvodnenie ul Športová). 

Celkové príjmy po zmene: 1 475 976,-- eur 

Celkové výdaje po zmene: 1 413 105,-- eur  

Poslanci k uvedenému návrhu sa pýtali na položky zmeny, na ktoré odpovedala 

ekonómka. Po rozprave poslanci hlasovali za návrh uznesenia:  

Obecné  zastupiteľstvo Obce Šuňava  § 11 ods. 4 písm. b) zákona SNR č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov  

schvaľuje 

Rozpočtové opatrenie obce č. 1/2020 

podľa prílohy č. 1 k Uzneseniu č. 121/2020 

 

Hlasovanie:    
Za: 8 Mgr. H.Barilla,  Matúš Cvaniga, M.Cvaniga,, M. Čuba, Ing. J. Fridman, J. Gorka,  

Ing. M. Ilenčíková, M. Mišianik, 

Proti:   

Zdržal sa:   

Neprítomný:   

Nehlasovali:   

    Potrebné kvórum :  nadpolovičná  väčšina všetkých prítomných poslancov  OZ  

Uznesenie č. 121/2020 bolo schválené. 
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BOD č. 7 Informácia o odvodnení šatní OFK a ulice Športová 

 

 V tomto bode starosta obce Stanislav Kubaský informoval poslancov o odvodnení 

šatní OFK a zvedení vody z ihriska. Použila sa tam 200-ka drenážna rúra, aby voda z ihriska 

stekala preč a aby sa nepodmáčalo – popod plot zo severnej strany ihriska. Náklady boli len 

na materiál a výkopové práce, prácu urobili pracovníci obce. V rozprave neboli žiadne otázky  

a tak poslanci hlasovali za návrh uznesenia:  

Obecné  zastupiteľstvo Obce Šuňava  § 11 ods. 4 zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov  

berie na vedomie 

informáciu o odvodnení šatní OFK a ulice Športová. 

 

Hlasovanie:    
Za: 8 Mgr. H.Barilla,  Matúš Cvaniga, M.Cvaniga,, M. Čuba, Ing. J. Fridman, J. Gorka,  

Ing. M. Ilenčíková, M. Mišianik, 

Proti:   

Zdržal sa:   

Neprítomný:   

Nehlasovali:   

    Potrebné kvórum :  nadpolovičná  väčšina všetkých prítomných poslancov  OZ  

Uznesenie č. 122/2020 bolo schválené. 

BOD č. 8 Riešenie odvodnenia Výhonu na ulici Športovej. 

 

V tomto bode informoval poslancov starosta obce o odvodnení Výhonu na ul. 

Športovej. Poľnú cestu „na Výhon“ využívajú nie len občania, ale aj urbár či Biofarma. Pri 

veľkých návalových dažďoch, voda valiaca sa dole cestou, zanášala miestne komunikácie 

špinou a zeminou. Nakoľko obec má dobré skúsenosti s mriežkou ponad „jarok“, aj tu sa dala 

mriežka. Náklady boli vyčíslené na 4 000,-- eur. Do budúcna bude tiež potrebné takúto 

mriežku osadiť aj na konci ul. Mieru smerom k regulačnej stanici.  

V rozprave neboli pripomienky,  poslanci následne hlasovali za návrh uznesenia:  

Obecné  zastupiteľstvo Obce Šuňava  § 11 ods. 4 zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov  

A: prerokovalo 

riešenie odvodnenia Výhonu na ulici Športovej, 

B: schvaľuje 

finančné prostriedky na uskutočnenie prác odvodnenia vo výške 4000,-- eur. 

 

Hlasovanie:    
Za: 8 Mgr. H.Barilla,  Matúš Cvaniga, M.Cvaniga,, M. Čuba, Ing. J. Fridman, J. Gorka,  

Ing. M. Ilenčíková, M. Mišianik, 

Proti:   

Zdržal sa:   

Neprítomný:   

Nehlasovali:   

    Potrebné kvórum :  nadpolovičná  väčšina všetkých prítomných poslancov  OZ  

Uznesenie č. 123/2020 bolo schválené. 
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BOD č. 9 Informácia o rekonštrukcii havarijného stavu časti cesty na ul. Záhradná. 

 

 V tomto bode boli poslanci informovaní  o riešení havarijného stavu časti cesty na ul. 

Záhradná.  Táto časť cesty bola v minulosti, ešte za bývalého vedenia obce, spevnená a bol 

natiahnutý asfalt. Avšak základ nebol urobený dôsledne, pravdepodobne nebola stiahnutá 

ornica. Cesta už bola tak preliačená, že tam stála voda a hrozilo poškodenie podvozkov áut pri 

prechádzaní. Preto obec uskutočnila prieskum trhu na výber zhotoviteľa prác. Rozpočtovaný 

náklad bol vo výške 14 101,18 eur. Víťazný uchádzač ponúkol cenu vo výške 13 891,31 eur. 

Celý pôvodný povrch bol odstránený, navozil sa hrubší štrk, následne jemnejší + asfalt. 

Taktiež sa urobil aj odvodňovací kanál. Práce sú už ukončené.  

V rozprave k uvedenému bodu neboli pripomienky a poslanci hlasovali za návrh 

uznesenia: 

Obecné  zastupiteľstvo Obce Šuňava  § 11 ods. 4 zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov berie na vedomie 

informáciu o rekonštrukcii havarijného stavu časti cesty na ul. Záhradná v rozsahu 266 m2. 

Rozpočtovaný náklad na rekonštrukciu bol vo výške 14 101,18 eur. 

Výber dodávateľa prác bol uskutočnený prieskumom trhu, kde najnižšia ponuka bola vo 

výške 13 891,31 eur s DPH. 

 

Hlasovanie:    
Za: 8 Mgr. H.Barilla,  Matúš Cvaniga, M.Cvaniga,, M. Čuba, Ing. J. Fridman, J. Gorka,  

Ing. M. Ilenčíková, M. Mišianik, 

Proti:   

Zdržal sa:   

Neprítomný:   

Nehlasovali:   

    Potrebné kvórum :  nadpolovičná  väčšina všetkých prítomných poslancov  OZ 

Uznesenie č. 124/2020 bolo schválené. 

 

BOD č. 10 Prerokovanie žiadosti p. Anny Šebestovej, Záhradná 219/28, Šuňava 
o odkúpenie časti obecného pozemku v k.ú. Nižná Šuňava.  

 

 V tomto bode poslanci prerokovali žiadosť p. Anny Šebestovej o odkúpenie časti 

obecného pozemku v k.ú. Nižná Šuňava. Pani Šebestová na uvedenom obecnom pozemku má 

garáž a pivnicu. Pred týmto pozemkom p. Šebestová už vlastní pozemok a keďže tam má 

nehnuteľnosť, chce si vysporiadať aj pozemok pod touto nehnuteľnosťou. Ona navrhuje, že 

by obec tento pozemok mohla vymeniť za jej pozemok, ktorý je na ul. Tatranská a má byť 

súčasťou miestnej komunikácie. Starosta navrhol, aby p. Šebestová aj v spolupráci s komisiou 

výstavby privolala geodeta a dala vypracovať geometrický plán, aby obecné zastupiteľstvo 

vedelo už aj presné čísla. Tiež navrhuje, aby komisia výstavby zistila, prípadne žiadala 

písomné stanovisko od p. Anny Šebestovej, že je skutočným vlastníkom nehnuteľnosti, 

umiestnenej na danom pozemku.  

Poslanci v rozprave nemali námietky a hlasovali za návrh uznesenia:  

Obecné  zastupiteľstvo Obce Šuňava  § 11 ods. 4 zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov  

A: prerokovalo 

žiadosť p. Anny Šebestovej, Záhradná 219/28, Šuňava o odkúpenie časti obecného pozemku 

v k.ú. Nižná Šuňava, 

B: schvaľuje 
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zámer na odpredaj alebo zámenu časti obecného pozemku v k.ú. Nižná Šuňava, 

C: žiada 

p. Šebestovú, aby zabezpečila vyhotovenie geometrického plánu v spolupráci s komisiou 

výstavby pri obecnom zastupiteľstve. 

 

Hlasovanie:    
Za: 8 Mgr. H.Barilla,  Matúš Cvaniga, M.Cvaniga,, M. Čuba, Ing. J. Fridman, J. Gorka,  

Ing. M. Ilenčíková, M. Mišianik, 

Proti:   

Zdržal sa:   

Neprítomný:   

Nehlasovali:   

    Potrebné kvórum :  nadpolovičná  väčšina všetkých prítomných poslancov  OZ  

Uznesenie č. 125/2020 bolo schválené. 

 

BOD č. 11 Informácia o schválení dotácie na monografiu „Šuňava – prírodný klenot na 

rozhraní Spiša a Liptova“. 

 

 V tomto bode poslancov informoval starosta obce Stanislav Kubaský o schválení 

dotácie na monografiu „Šuňava -prírodný klenot na rozhraní Spiša a Liptova“. 

Dotácia bola schválená vo výške 1 000 eur a je z grantového mikroprogramu PSK.  

V rozprave k uvedenému bodu neboli otázky, poslanci hlasovali za návrh uznesenia: 

Obecné  zastupiteľstvo Obce Šuňava  § 11 ods. 4 zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov  

berie na vedomie 

informáciu o schválení dotácie na monografiu „Šuňava – prírodný klenot na rozhraní Spiša a 

Liptova“ vo výške 1 000,-- eur z grantového mikroprogramu PSK. 

 

Hlasovanie:    
Za: 8 Mgr. H.Barilla,  Matúš Cvaniga, M.Cvaniga,, M. Čuba, Ing. J. Fridman, J. Gorka,  

Ing. M. Ilenčíková, M. Mišianik, 

Proti:   

Zdržal sa:   

Neprítomný:   

Nehlasovali:   

    Potrebné kvórum :  nadpolovičná  väčšina všetkých prítomných poslancov  OZ  

Uznesenie č. 126/2020 bolo schválené. 

 

BOD č. 12 Informácia o pripravovaných investičných akciách. 

 

 V tomto bode poslancov informoval starosta obce Stanislav Kubaský 

o pripravovaných investičných akciách. Starosta najprv hovoril o projekte výstavby 

chodníkov na uliciach Štrbská a Spišská. Problém je pri ulici Spišská taký, že polovica 

pozemkov, ktoré majú byť použité na chodníky nevlastní obec, ale sú v správe pozemkového 

fondu. V minulosti sa skracovali zastavané územia a práve tam, kde má byť chodník, končí 

zastavané územie. Obec požiadala pozemkový fond o povolenie na výstavbu chodníka 

a zároveň by pozemky mali bezodplatne prejsť do vlastníctva obce. Proces na tomto úrade 

v Bratislave je pomerne zdĺhavý, takže zatiaľ sa čaká na vyjadrenie. Druhý problém je na ulici 

Štrbská. Obec požiadala o vyjadrenie aj Podtatranskú vodárenskú spoločnosť (vyjadrenie pre 

vydanie stavebného povolenia). Vodárenská spoločnosť postúpila našu žiadosť Podtatranskej 
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vodárenskej prevádzkovej spoločnosti. Tá nám zaslala vyjadrenie, že v tejto oblasti je starý 

vodovod a staré vodovodné prípojky, ktoré sú čoraz častejšie poruchové. Preto túto oblasť 

vodárenská spoločnosť zaradila v roku 2021 do ich investičnej akcie, kde sa bude 

rekonštruovať vodovodná sieť a taktiež aj prípojky. Z tohto dôvodu starosta hovoril, že 

nebudeme začínať výstavbu chodníka, nakoľko potom by sa musel porušiť, keďže prípojky 

idú cez cestu aj na druhú stranu k domom.  Starosta v tejto súvislosti informoval poslancov, 

že na zasadaní Obecnej rady hovorili o možnosti výhodného úveru pre obec od Prima banky. 

Keďže výstavba chodníkov sa tento rok nebude realizovať a ani nie sú žiadne primerané 

výzvy na výstavbu materských škôlok, brať úver je zbytočné.  

Čo sa týka výstavby materskej školy, starosta informoval poslancov, že všetky výzvy, ktoré 

boli doteraz, boli zamerané pre obce s marginalizovanými rómskymi komunitami (MRK). 

Naša obec v mape rómskych komunít nefiguruje, preto sa môže zamerať jedine na výzvy, 

ktoré sú pre ostatné obce. Avšak výzvy sú stavané tak, že dávajú určitú čiastku na dieťa. Pri 

prepočítaní by obec mohla získať dotáciu len vo výške cca. 200 tis. eur, čo na novú škôlku je 

veľmi málo resp. veľkú časť by musela doložiť obec z iných prostriedkov. Pre porovnanie, 

výzvy na MRK boli na jedno dieťa dosť vysoké čo by bol balík peňazí cca. 600-800 tis. eur. 

Z tohto dôvodu starosta hovoril, že je potrebné riešiť prístavbu už existujúcej MŠ.  

Starosta ďalej hovoril, že v tomto programovom období v sociálnej oblasti sa chce zamerať na 

rekonštrukciu obecnej budovy s. č. 256. Sleduje výzvy na rekonštrukcie a ak bude potrebné, 

zvolá mimoriadne zasadanie OZ. V súčasnej dobe projektant pripravuje projektový návrh 

rekonštrukcie tejto budovy aj s rozpočtom, ktorý predloží zastupiteľstvu na ďalšom zasadaní.  

 V rozprave k tomuto bodu neboli pripomienky a tak poslanci hlasovali za návrh 

uznesenia: 

Obecné  zastupiteľstvo Obce Šuňava  § 11 ods. 4 zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov  

berie na vedomie 

informáciu o pripravovaných investičných akciách: 

- výstavba chodníkov 

- prístavba materskej školy 

- príprava projektovej dokumentácie na sociálny dom obecnej budovy s.č. 256. 

 

Hlasovanie:    
Za: 8 Mgr. H.Barilla,  Matúš Cvaniga, M.Cvaniga,, M. Čuba, Ing. J. Fridman, J. Gorka,  

Ing. M. Ilenčíková, M. Mišianik, 

Proti:   

Zdržal sa:   

Neprítomný:   

Nehlasovali:   

    Potrebné kvórum :  nadpolovičná  väčšina všetkých prítomných poslancov  OZ  

Uznesenie č. 127/2020 bolo schválené. 

 

 

Bod č. 13 Informácia o stave rekonštrukcie hasičskej zbrojnice v Šuňave 

 

 V tomto bode starosta obce Stanislav Kubaský hovoril o rekonštrukcii hasičskej 

zbrojnice v nižnej časti obce. Plynofikácia a elektrické rozvody sú už hotové. V týchto dňoch 

sa dokončili prípojky (voda, kanalizácia, optická sieť). Cca. do 3 týždňov sa bude robiť ešte 

kúrenie, ktoré urobí p. Dominik. Projektant už dokončil rozpočet na dokončenie rekonštrukcie 

hasičskej zbrojnice po zapracovaní všetkých zmien a odstránení prác, ktoré sú už uskutočnené 

(rozpočet zahŕňa: vonkajšia omietka, vnútorné omietky, obklady). Následne bude potrebné 

uskutočniť výberové konanie na zhotoviteľa dokončovacích prác formou prieskumu trhu. 
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Starosta obce vyzval poslancov o poskytnutie nejakých kontaktov na miestnych podnikateľov, 

ktorí majú v danej oblasti všetky potrebné živnosti (čo najskôr cca. do 23.09.2020). Ak by 

všetko išlo podľa plánu, tak dokončenie stavby by mohlo byť koncom tohto roka. Už je aj 

návrh na fasádu budovy, nakoľko pôvodný projekt bol s fasádou s dreveným obkladom, čo 

však na tieto podmienky by bolo drahé a zložité na údržbu. Preto po zmene bude fasáda 

riešená zatepľovacím polystyrénom s hladkou vonkajšou, fasádovou, farebnou omietkou. 

Starosta poslancom dal aj kolovať farebný návrh fasády hasičského skladu. Informáciu 

o prácach doplnil aj poslanec Ing. J. Fridman. Hovoril, aké práce na budove urobila obec 

svojpomocne spoločne s dobrovoľnými hasičmi a čo ešte plánujú urobiť vo vlastnej réžii.  

V rozprave k uvedenému bodu neboli pripomienky a poslanci hlasovali za návrh 

uznesenia: 

Obecné  zastupiteľstvo Obce Šuňava  § 11 ods. 4 zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov  

berie na vedomie 

a) informáciu o pokračovaní na rekonštrukcii hasičskej zbrojnice v Šuňave, 

b) informáciu o výbere dodávateľa na dokončovacie práce hasičskej zbrojnice formou 

prieskumu trhu podľa vypracovaného rozpočtu.  

 

Hlasovanie:    
Za: 8 Mgr. H.Barilla,  Matúš Cvaniga, M.Cvaniga,, M. Čuba, Ing. J. Fridman, J. Gorka,  

Ing. M. Ilenčíková, M. Mišianik, 

Proti:   

Zdržal sa:   

Neprítomný:   

Nehlasovali:   

    Potrebné kvórum :  nadpolovičná  väčšina všetkých prítomných poslancov  OZ  

 

Uznesenie č. 128/2020 bolo schválené. 

  

Bod č. 14. Možnosť bezúročnej návratnej finančnej výpomoci na základe Uznesenia Vlády 

SR č. 494/2020 dňa 12.08.2020. 

 

Tento bod programu bol doplnený do programu na začiatku zasadania a poslancom 

bola predložená dôvodová správa, ktorú predložil starosta obce Stanislav Kubaský: cit.:  

Uznesením Vlády SR č. 494/2020 dňa 12.08.2020 bolo schválené poskytnutie návratných 

finančných výpomocí obciam, mestám a vyšším územným celkom na kompenzáciu výpadku 

dane z príjmov fyzických osôb v roku 2020 spôsobených pandémiou COVID-19. 

Bezúročná návratná finančná výpomoc určená na krytie výdavkov samosprávnych funkcií sa 

poskytne na základe žiadosti obce maximálne do výšky výpadku dane z príjmov fyzických 

osôb za rok 2020. Výpadok dane z príjmov fyzických osôb oproti schválenému rozpočtu 

verejnej správy na rok 2020 podľa prognózy Ministerstva financií Slovenskej republiky za jún 

2020 predstavuje u obcí a miest sumu 121 527 tis. eur. Pre Obec Šuňava je tento výpadok 

dane z príjmov fyzických osôb vo výške 40 482,-- eur. 

 

Splácanie návratnej finančnej výpomoci je odložené do roku 2023, pričom prvá splátka bude 

uhradená v roku 2024 a posledná splátka je splatná v roku 2027. Výška ročných splátok bude 

rovnomerná. Dôvodom odkladu splátok,  ako aj ich rozloženie v čase je konsolidácia príjmov 

na výkon samosprávnych pôsobností negatívne ovplyvnených pandémiou. Prijaté prostriedky 

z návratných finančných výpomocí možno použiť na kompenzáciu výdavkov vyčerpaných 

subjektom územnej samosprávy v priebehu roka 2020. 
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Poskytnutie návratnej finančnej výpomoci je podmienené finančnou disciplínou subjektu 

územnej samosprávy, a preto nemôže byť poskytnutá subjektu územnej samosprávy, ktorý je 

v ozdravnom režime, nútenej správe alebo nespĺňa podmienku dodržania limitu dlhu a dlhovej 

služby. S cieľom podpory ekonomicky Slovenskej republiky negatívne ovplyvnenej 

pandémiou ochorenia COVID – 19 je povinnosťou obce použiť prostriedky z návratnej 

finančnej výpomoci do konca roka 2020. 

 

Poskytnutím bezúročnej návratnej finančnej výpomoci s odkladom splácania istiny dochádza 

k poskytnutiu výhody, ktorá by mohla viesť k narušeniu hospodárskej súťaže medzi 

členskými štátmi, a preto môžu obce použiť návratnú finančnú výpomoc len na: 

a) financovanie činnosti/projektu nehospodárskeho charakteru, 

b) sprievodné hospodárske činnosti, 

c) financovanie činnosti/projektu lokálneho charakteru, v prípade ktorého nehrozí (ani 

potenciálne) narušenie hospodárskej súťaže medzi členskými štátmi. 

 

Obec môže požiadať o návratnú finančnú výpomoc do 31. októbra 2020 a žiadosť sa bude 

uplatňovať prostredníctvom elektronického formulára, na základe ktorého bude vyhotovená 

zmluva o návratnej finančnej výpomoci.  Jednou z podmienkou pre poskytnutie uvedenej 

výpomoci je schválenie prijatia tejto výpomoci obecným zastupiteľstvom.  

Odpustenie sumy splátok poskytnutej návratnej finančnej výpomoci, ktorým dochádza 

k zníženiu štátnych finančných aktív, je možné len na základe rozhodnutia vlády Slovenskej 

republiky podľa § 13 ods. 6 zákona č. 523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách verejnej 

správy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov. 

 

Po prednesení dôvodovej správy nasledovala rozprava. Poslanci k uvedenej možnosti 

nenávratnej finančnej výpomoci nemali námietky a tak hlasovali za návrh uznesenia: 

Obecné  zastupiteľstvo Obce Šuňava  § 11 ods. 4 písm. b) zákona SNR č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov  

A:  schvaľuje 

prijatie bezúročnej návratnej finančnej výpomoci zo štátnych finančných aktív (zo štátneho 

rozpočtu SR) poskytnutej Ministerstvom financií SR pre Obec Šuňava na výkon 

samosprávnych pôsobností z dôvodu kompenzácie výpadku dane z príjmov fyzických osôb 

v roku 2020 spôsobených pandémiou ochorenia COVID – 19 vo výške 40 482,- eur za 

podmienok určených v uznesení vlády SR č.494/2020 zo dňa 12.08.2020 

 
B: berie na vedomie  

stanovisko hlavného kontrolóra obce k prijatiu vyššie uvedenej návratnej finančnej výpomoci 

zo štátnych finančných aktív (zo štátneho rozpočtu SR) poskytnutej Ministerstvom financií 

SR pre Obec Šuňava  z dôvodu kompenzácie výpadku dane z príjmov fyzických osôb v roku 

2020 spôsobených pandémiou ochorenia COVID – 19 

 

Hlasovanie:    
Za: 8 Mgr. H.Barilla,  Matúš Cvaniga, M.Cvaniga,, M. Čuba, Ing. J. Fridman, J. Gorka,  

Ing. M. Ilenčíková, M. Mišianik, 

Proti:   

Zdržal sa:   

Neprítomný:   

Nehlasovali:   

    Potrebné kvórum :  nadpolovičná  väčšina všetkých prítomných poslancov  OZ  

Uznesenie č. 129/2020 bolo schválené. 
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Bod č. 15. Interpelácie poslancov 

 

 V tomto bode vystúpil Ing. Ján Fridman a pýtal sa starostu obce, že napriek tomu, že 

sa tento rok dotácie neschvaľovali, kvôli situácii okolo Covid-19, či by predsa len obec 

nepouvažovala o nejakej dotačnej pomoci pre Farnosť Šuňava. Keďže sa robila oprava 

oplotenia okolo kostola v nižnej časti obce, urobila sa tam aj prekládka plynovej prípojky, aby 

sa oplotenie zúžilo a aby sa mohol rozšíriť chodník. Teda farnosť urobila ústupok pre obec 

a preto podľa jeho názoru by bolo vhodné predsa len dať nejakú formu dotácie. Na to 

reagoval starosta obce, že pán farár vie o situácií v obci a o tom, že dotácie tento rok nebudú 

poskytnuté tak ako po minulé roky. Obec nemá problém dotácie poskytnúť, veď dôkazom 

toho sú tisícové dotácie pre farnosť v minulých obdobiach. A ešte k tomu, nie je vhodné 

poskytovať len tak dotácie, keď obec chce požiadať o návratnú finančnú pomoc zo štátneho 

rozpočtu. Starosta ďalej hovoril, že chodník mohol byť široký podľa pôvodnej navrhovanej 

projektovej dokumentácie, kedy rokoval s predošlým správcom farnosti o posunutie oplotenia 

kostola. No bývalý správca farnosti v takomto rozsahu šírky chodníka zamietol posun 

oplotenia a súhlasil s presunom oplotenia iba na nevyhnutnú šírku. Teda oplotenie v čase 

výstavby chodníka bolo zúžene len o minimum a jeho zúženie v uvedenej časti chodníka bolo 

financované obcou. Poslanec Ing. J. Fridman poznamenal, že o dotáciu kňaz nežiadal, pýta sa 

len z vlastnej iniciatívy, či by sa predsa len o dotácii nepouvažovalo. Starosta vyzval 

menovite všetkých poslancov, aby sa vyjadrili k návrhu poslanca Ing. J. Fridmana:  

Všetci poslanci odmietli poskytnúť dotáciu na tento rok s tým, že dotácia sa poskytne v iných 

rokoch, ak bude finančná situácia  priaznivejšia.  

 V ďalšej časti bodu vystúpil poslanec Marián Cvaniga, ktorý reagoval, že v minulosti 

sa dopytoval na prekládku elektrickej stanice pre regulačnú stanicu plynu na križovatke ul. 

Mierová a Š. Šmálika. Starosta vtedy reagoval, že sa to nedá, že plynárne to stále zamietli. 

Tentokrát poslanec poďakoval, že už sa to dalo do poriadku a plynová stanica je preložená. 

Starosta na to reagoval, že opätovne vyzval SPP na riešenie, nakoľko môže dôjsť k vážnemu 

poškodenie z dôvodu dopravnej obsluhy a potom môžu byť škody väčšie. SPP na to 

zareagovalo a stanicu preložili, ale za podmienky, že musí byť preložená na obecný pozemok.  

 

BOD č. 16 Rôzne  

Bez príspevkov. 

BOD č. 17 Diskusia  

 

 V tomto bode vystúpila poslankyňa Ing. Mária Ilenčíková, ktorá poukázala na potrebu 

umiestniť odvodňovaciu mriežku tak ako bola nainštalovaná na ul. Športová (na Výhon) aj na 

ulicu Pod vodojemom, smerom na poľnú cestu. Aj tam pri veľkých lejakoch voda steká po 

miestnej komunikácií a zanáša cestu špinou a zeminou až dole k urbárskemu domu. Poľná 

cesta v čase výstavby vodojemu bola tak zhutnená, že voda vôbec nepresakuje do zeme, ale 

celá sa leje dole svahom. Starosta túto situáciu zobral na vedomie a dá ju skontrolovať 

a posúdiť.  Poslankyňa taktiež poznamenala, že je potrebné skontrolovať priestranstvá, ktoré 

sú monitorované kamerami, lebo nie je si istá či sú patrične označené.   

 Ďalej vystúpil poslanec Matúš Cvaniga, ktorý predniesol sťažnosti obyvateľov ul. 

Štrbská na jazdu áut touto ulicou vysokou rýchlosťou. Že či by tam nebolo vhodné osadiť 

merač rýchlosti, tak ako majú niektoré okolité obce. To isté aj smerom na ulicu Okružná. 

Vodiči na týchto uliciach akoby zabudli, že už sú v obci a majú spomaliť na 50. Starosta 

hovoril, že kvalitné merače rýchlosti sú drahé. Možno by pomohlo osadiť značku prikázanej 
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rýchlosti na začiatku vstupu do obce. Poslanec sa ďalej pýtal, či by nebolo vhodné osadiť do 

ihriska na Trojičnom námestí tabuľku s označením Detské ihrisko pre..“ vek detí“. Nakoľko 

mamičky s deťmi sa sťažujú, že sa tam zhlukuje mládež, obsadzujú kolotoč či hojdačky. 

Starosta poukázal, že v takom prípade by sa muselo priestranstvo ohradiť. Upozorňujúce 

nálepky, ktoré poukazovali pre koho sú kolotoč či hojdačky určené boli nalepené, avšak 

vandali ich buď postrhávali či nerešpektovali. Priestor je monitorovaný kamerou. Je na 

ľuďoch a mládeži, aby si uvedomili ako sa v parku správať. Tiež dal za úlohu pracovníčke M. 

Štrbkovej, aby prostredníctvom obecného vysielania usmernila mládež, že detské ihrisko má 

slúžiť deťom a nie mládeži, ktorá ho devastuje. 

Ďalšie príspevky neboli.  

Záver 

 

Po diskusii starosta obce prítomným poďakoval za účasť a 10. zasadanie OZ ukončil.  

 

 

 

 

 

 

 

                               Stanislav Kubaský

                              starosta obce                       

 

 

Zapísala:      Overovatelia zápisnice:   

Ing. Anna Vilimová               Marián Cvaniga 

      Mgr. Henrich Barilla 

 

 

 

 

Kontrolór: Mgr. Alena Zajacová 


